
Protokół Nr 67/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 22 września 2022 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia  

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 20.05.2022 r.; 13.06.2022 r.   

4. Informacja z wykonania budżetu Gminy Gołdap za I półrocze 2022 r.  

5. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) przyjęcia „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”; 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037; 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatków 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Gołdap; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym 

w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest                                                 Gmina 

Gołdap oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin; 

6) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu; 

7) organizacji wspólnej obsługi w wybranym zakresie placówkom oświatowym Gminy Gołdap 

zaliczanym do sektora finansów publicznych; 

8) wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich 

Samorządów Pogranicza"; 

9) zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Gołdap; 

10) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego nad rzeką 

Gołdapą pomiędzy ulicami: Generała Sikorskiego, Różaną  i Lipową w Gołdapi. 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu, gości oraz media.  

 

Do pkt 2  

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zgłosiła wniosek formalny w sprawie  

zmiany porządku posiedzenia poprzez zmianę w pkt 5 podpunktu 6) na podpunkt 1) i przesunięcie pozostałych 

podpunktów wg numeracji.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk zgłosił wniosek 

formalny w sprawie zmiany porządku posiedzenia poprzez zmianę w pkt 5 podpunktu 6) na podpunkt  

1) i przesunięcie pozostałych podpunktów wg numeracji.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zgłosiła wniosek formalny w sprawie zmiany porządku posiedzenia poprzez zmianę w pkt 5 podpunktu  

6) na podpunkt 1) i przesunięcie pozostałych podpunktów wg numeracji.   

 

Przewodnicząca Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie zmianę porządku posiedzenia.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły porządek z zaproponowanymi zmianami: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

 

 



Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała członków komisji czy mają uwagi  

do przesłanych protokołów Komisji z dnia 20.05.2022 r.; 13.06.2022 r.   

Do protokołów uwag nie zgłoszono. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji   

z dnia 20.05.2022 r. oraz 13.06.2022 r.  

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły protokoły Komisji z dnia 20.05.2022 r. oraz 13.06.2022 r.  

 

Do pkt 4 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie informacji z wykonania budżetu Gminy Gołdap za I półrocze 2022 r.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że na dzień 30.06.2022 r. wykonano dochody  

w wysokości 62 720 774,44 zł w tym dochody bieżące w wysokości 61 317 096,91 zł oraz dochody majątkowe 

w wysokości 1 403 677,53 zł. Wydatkowi wykonano w wysokości 55 453 482,88 zł w tym zadania bieżące  

w wysokości 54 300 621,97 zł oraz zadania majątkowe  w wysokości 1 152 860,91 zł. Przychody zostały 

wykonane w wysokości 25 005 328,18 zł co stanowi 160,94% w stosunku do planu oraz rozchody  

w wysokości 46 981,00 zł. co stanowi 1,37% w stosunku do planu.  

 

Do pkt 5 

1) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Kierownika Wydziału WIK Pana Jarosława 

Duchnowskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i 

ustalenia jej przebiegu. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że projekt dotyczy zaliczenia  

ul. Różanej się do kategorii  dróg gminnych. Nadanie tej drodze statusu drogi publicznej jest związane  

z jej przebudową która miała miejsce w 2022 r. oraz zapisami umowy na dofinansowanie zawartej pomiędzy 

Gminą Gołdap a Wojewodą Warmińsko – Mazurskim w dniu 23 września 2021 r.  Zgodnie z zapisami umowy 

o dofinasowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, organ jednostki samorządu terytorialnego 

jest zobowiązany podjąć uchwałę w sprawie zaliczenia tej drogi do odpowiedniej kategorii  

w trybie określonym przepisami ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych w terminie  

12 miesięcy od dnia zatwierdzenia rozliczenia dofinansowania zadania. Burmistrz Gołdapi wystąpił  

do Zarządu Powiatu Gołdapskiego o wydanie stosownej opinii w sprawie zaliczenia tej drogi do kategorii dróg 

gminnych. Zarząd Powiatu Gołdapskiego wyraził pozytywną opinię w przedmiocie zaliczenia przedmiotowej 

drogi do kategorii dróg gminnych publicznych. 
 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

2)  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Zastępcy Burmistrza Pani Joanny 

Łabanowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju społeczno-

gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”. 

  
Zastępca Burmistrza Pani Joanna Łabanowska powiedziała, że  w Gołdapi w dniu 25 maja 2021 roku 

podjęła uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii 

rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji. Zgodnie z podjętą 

uchwałą przygotowano diagnozę społeczno-gospodarczą Gminy Gołdap w drodze konsultacji społecznych, 

które trwały w okresie od 18 maja do 26 czerwca br.  Przygotowanie dokumentu poprzedził również nabór 

projektów strategicznych za pomocą fiszek, który trwał do 16 lipca. W dniu 6 sierpnia Burmistrz Gołdapi 

Zarządzeniem nr 1144/VIII/2021 powołał Zespół zadaniowy ds. opracowania strategii. Opracowane założenia 

dokumentu zostały zaprezentowane na otwartych spotkaniach konsultacyjnych w dniu 19 sierpnia 2021 roku. 

W wyniku przekazanych uwag m.in. przez sołtysów, przystąpiono do prac związanych z przeprowadzeniem 

dodatkowej pogłębionej diagnozy obszarów wiejskich gminy. W grudniu 2021 roku zakończono opracowanie 

Planu Rozwoju Uzdrowiska Gołdap na lata 2021-2027 oraz Diagnozy społeczno-gospodarczej Gminy Gołdap, 



które stanowią załączniki do strategii rozwoju gminy. W styczniu 2022 roku zakończono prace nad 

wskazaniem projektów strategicznych. Opracowane dokumenty podlegały konsultacjom społecznym w 

okresie od 28 lutego do 4 kwietnia 2022 roku, w czasie których do Urzędu Miejskiego w Gołdapi wpłynęły 2 

formularze konsultacyjne. Ze względu na niską aktywność społeczną w zakresie składania uwag zdecydowano 

o powtórzeniu konsultacji społecznych o kolejne 35 dni tj. od 29 kwietnia do 2 czerwca 2022 roku. Z 

przeprowadzonych konsultacji opracowano raport. W dniu 10 sierpnia br. projekt strategii został przedłożony 

Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w Olsztynie w celu wydania opinii dotyczącej sposobu uwzględnienia ustaleń i rekomendacji w zakresie 

kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej w województwie określonych w strategii rozwoju 

województwa. W dniu 29 sierpnia 2022 Zarząd Województwa podjął uchwałę nr 42/495/22/VI w której nie 

stwierdził nie uwzględnienia ustaleń i rekomendacji w zakresie prowadzenia i kształtowania polityki 

przestrzennej w województwie określonych w strategii rozwoju województwa dla projektu ww. dokumentu. 

W związku z odstąpieniem Warmińsko-Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego  

i Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Olsztynie od konieczności przeprowadzenia strategicznej 

oceny oddziaływania na środowisko z dnia  16 sierpnia 2022 roku oraz strategicznej oceny dokumentu nie 

przeprowadzono. Strategia rozwoju gminy jest dokumentem określającym cele i kierunki rozwoju na kolejne 

osiem lat, którego opracowanie poprzedziło wykonanie kompleksowej diagnozy oraz proces konsultacji 

społecznych. Po praz pierwszy opracowano również dokument dotyczący rozwoju strefy uzdrowiskowej, 

który stanowi załącznik do strategii. Strategia jest również spójna z wytycznymi unijnymi w obecnym ich 

kształcie i koresponduje z krajowymi i regionalnymi dokumentami strategicznymi, w tym m.in.: Strategią na 

rzecz Odpowiedzialnego Rozwoju do roku 2020 (z perspektywą na 2030 r.), Krajową Strategią Rozwoju 

Regionalnego na lata 2021-2030 oraz Strategią rozwoju Województwa Warmińsko – Mazurskiego do 2030 r. 

Dokument w obecnym kształcie stanowi jeden elementów przygotowania gminy do pozyskiwania środków 

zewnętrznych w ramach nowego okresu programowania Unii Europejskiej na lata 2021-2027. 

 

Dyrektor Wydziału Wspierania Przedsiębiorczości i Współpracy Terytorialnej Pani Marta Piskorz 

powiedziała, że wykonane zostały badania ankietowe w wersji online oraz w wersji papierowej – wypełniono 

63 ankiety w terminie od 26 maja do 18 czerwca 2021 r. W 2021 roku odbyły się 3 spotkania konsultacyjne z 

mieszkańcami - 8 czerwca 2021 r., 15 czerwca 2021 r., 19 sierpnia 2021 r. W kolejnym etapie było opracowanie 

„Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”. Konsultacje społeczne 

dokumentów od 28 lutego 2022 r. do 4 kwietnia 2022 r. oraz od 29 kwietnia  

do 2 czerwca 2022 r. po przeprowadzonych konsultacjach dokument został wysłany do Regionalnego Ośrodka 

i Dyrekcji Ochrony Środowiska. Zostało uzyskane odstąpienie od strategicznej oceny oddziaływania. 

Kolejnym etapem było zaopiniowanie przez Samorząd Województwa. Odstąpienie  

od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania – sierpień 2022 r. Zaopiniowanie przez Zarząd 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego „Strategię rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap  

do roku 2030” – wrzesień 2022 r. kluczowym elementem tego dokumentu jest wizja – Gołdap Mazurski Zdrój 

– wysoka jakość życia i atrakcyjne miejsce turystyczne. Celem głównym w strategii  

jest zrównoważony rozwój gminy w oparciu o zasoby naturalne i potencjał gospodarczy. Celami 

strategicznymi jest zwiększenie standardu i dostępności infrastruktury publicznej, zabezpieczenie wysokiej 

jakości zasobów naturalnych, wzrost aktywności społecznej oraz zapewnienie dobrych warunków rozwoju 

przedsiębiorczości i rynku pracy. W infrastrukturze publicznej zawarty jest rozwój i modernizacja 

infrastruktury uzdrowiskowej i rekreacyjnej ogólnodostępnej; zagospodarowanie niewykorzystanych 

przestrzeni i obiektów publicznych na cele społeczne; poprawa dostępności komunikacyjnej; poprawa 

dostępności internetu o wysokiej jakości. W środowisku zasobów naturalnych stawia się na wdrożenie 

rozwiązań gospodarki niskoemisyjnej; sprawnie działająca gospodarka wodno – ściekowa; uporządkowanie 

gospodarki odpadami; edukacja ekologiczna mieszkańców; poprawa lokalnej retencji. W ramach wzrostu 

aktywności społecznej brane jest pod uwagę zapewnienie wysokiej jakości edukacji na wszystkich poziomach; 

rozwój całorocznej oferty rekreacyjnej i kulturalnej skierowanej do mieszkańców; poprawienia infrastruktury 

społecznej na obszarach wiejskich, kreowanie rozwiązań z zakresu włączenia społecznego; zwiększenie 

dostępności usług medycznych; wzrost zaangażowania w życie społeczności lokalnej i całej Gminy; rozwój 

współpracy międzynarodowej i transgranicznej oraz utrzymaniem kontaktów i relacji z miastami partnerskimi. 

Zapewnienie dobrych warunków rozwoju przedsiębiorczości i rynku pracy: rozwój przedsiębiorczości, w tym 

rozwój turystyki całorocznej w oparciu o uzdrowisko; wzmocnienie systemu wsparcia inwestora i inwestycji 

oraz rozwój kształcenia ustawicznego i zawodowego. Kierunki rozwoju: Poprawa infrastruktury edukacyjnej 

(Modernizacja, doposażenie placówek edukacyjnych); Modernizacje budynków publicznych (Dostosowanie 

budynków do osób ze szczególnymi potrzebami); Rozwój oferty inwestycyjnej (Uzbrojenie terenów 

inwestycyjnych); Rozwój oferty uzdrowiskowej (Budowa/modernizacja zakładów i urządzeń lecznictwa 

uzdrowiskowego); Rozwój oferty turystycznej (Uzupełnienie małej architektury Zagospodarowanie pustych 



przestrzeni publicznych); Rozwój oferty lokalnej (Stworzenie miejsca sprzedaży produktów lokalnych); 

Promocja gospodarcza (Budowa marki EGO); Rozwój infrastruktury kultury (Budowa/modernizacja obiektów 

kulturalnych); Rozwój infrastruktury sportowej i rekreacyjnej (Budowa/modernizacja obiektów sportowych 

 i rekreacyjnych Budowa ścieżek rowerowych, Zagospodarowanie pustych przestrzeni publicznych); Rozwój 

infrastruktury drogowej i około drogowej (Budowa/przebudowa/remonty dróg gminnych, 

Budowa/modernizacja oświetlenia ulicznego); Rozwój sieci wodno-kanalizacyjnej, w tym kanalizacji 

deszczowej (Budowa/rozbudowa/ modernizacja sieci wodno-kanalizacyjnej, Budowa/rozbudowa/ 

modernizacja ujęcia wody, Budowa/rozbudowa/ modernizacja oczyszczalni ścieków, Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków, Modernizacja energetyczna obiektów, w tym budynków użyteczności publicznej; 

Budowa urządzeń związanych z gospodarką wodną obszaru oraz dostosowanie do zmian klimatu (Budowa 

urządzeń hydrotechnicznych np. zbiorniki retencyjne, ogrody deszczowe, kanalizacja deszczowa); Rozwój 

odnawialnych źródeł energii (Budowa instalacji OZE); Kierunki rozwoju (Zakres działań); Rozwój 

infrastruktury elektroenergetycznej (Rozwój infrastruktury służącej elektromobilności ,Modernizacja 

instalacji elektrycznej), Rozwój transportu przyjaznego środowisku (Zakup pojazdów samochodowych w 

celach komunikacji zbiorowej); Rewitalizacja/zagospodarowywanie obiektów zabytkowych/obszarów 

publicznych (Zagospodarowanie przestrzeni publicznej/obiektów); Rozwój zielonej infrastruktury  (Budowa i 

urządzenie parków sensorycznych oraz ogrodów sezonowych, Odnowienie terenów zielonych, Rewitalizacja 

Parku Miejskiego na Placu Zwycięstwa).  

 

Radny Pan Andrzej Topolski powiedział, że cieszą założenia obejmujące modernizację sieci wodno- 

kanalizacyjnej oraz burzowej. W tym roku były duże opady deszczu. Wyraził opinię, że w Gołdapi ścieki 

komunalne płyną sobie ulicami. Powiadomił wszystkie organy jak również straż, policję, prokuraturę oraz 

PWiK, gdyż to nie zdarzyło się po raz pierwszy.  

Dyrektor Wydziału Wspierania Przedsiębiorczości i Współpracy Terytorialnej Pani Marta Piskorz 

odpowiedziała, że aspekt środowiskowy jest poważnie wzięty pod uwagę w strategii. Nie ma jeszcze dokładnej 

informacji na co będą wydawane środki w ramach środków europejskich ale wie, że będzie większe 

przyznawanie na sferę środowiskową niż na społeczną.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że w zapisie głównym celem jest lokalna retencja  

i gospodarki wodno-ściekowej. Podczas dzisiejszego posiedzenia będzie omawiany temat planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego nad rzeką Gołdapą pomiędzy ulicami: Generała 

Sikorskiego, Różaną  i Lipową w Gołdapi. Jest to główne źródło dla całej gminy Gołdap. W strategii jest zapis 

„Budowa/rozbudowa/modernizacja ujęcia wody” o którym warto pamiętać przy głosowaniu nad powyższym 

projektem uchwały w sprawie „szpitalówy”.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że trzeba podejść całościowo do źródła wody dla 

mieszkańców, zastanowić się co jest nad tym zbiornikiem, jakie tereny i obszar obejmuje. Na terenie SSSE. 

jest prawdopodobnie ten sam zbiornik.  

 

 Przewodnicząca Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

3) i 4) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap  

na lata 2022– 2037 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap  

w 2022 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w rozdziale  

„Płatne parkowanie” zwiększa się plan dochodów o kwotę 8 372,00 zł w związku z uzyskanym 

ubezpieczeniem za uszkodzone mienie - szlaban wyjazdowy na parkingu w parku miejskim. W rozdziale  

„Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy” na wniosek Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 324 000,00 zł - urealnienie planowanych do uzyskania dochodów z tego tytułu. W rozdziale 

„Urzędy wojewódzkie”, w rozdziale "Promocja jednostek samorządu terytorialnego" w rozdziale " Pozostała 

działalność"- zwiększa się plan dochodów o łączną kwotę 2 549,00 zł w związku z: 

- (rozdział 75011) - zmiana klasyfikacji budżetowej zgodnie z nowym rozporządzeniem; 



- (rozdział 75075) - 2 000,00 zł - są to środki pozyskane jako darowizna, która została przeznaczona  

na organizację Dożynek w Gminie Gołdap; 

- (rozdział 75095) - zmiana klasyfikacji budżetowej zgodnie z nowym rozporządzeniem oraz zwiększenie 

planu dochodów o kwotę 549,00 zł - realizacja zadań na rzecz pomocy Ukrainie. 

W rozdziale „Wybory do rad gmin..” zwiększa się plan dochodów o kwotę 7 135,00 zł na podstawie decyzji  

z przeznaczeniem na realizację wyborów uzupełniających do Rady Miejskiej. W rozdziale „Wpływy  

z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności cywilno-prawnych 

oraz podatków i opłat lokalnych od osób prawnych” zwiększa się plan dochodów o kwotę  

171 590,04 zł na podstawie wniosku złożonego przez Gminę Gołdap w celu uzyskania rekompensaty –  

na podstawie ustawy o rekompensacie dochodów utraconych przez gminę w 2018 roku w związku ze zmianą 

zakresu opodatkowania elektrowni wiatrowych. W rozdziale „Wpływy z innych opłat stanowiących dochody 

jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw” zwiększa się plan dochodów o kwotę  

58 740,50 zł - są to środki otrzymane od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy stanowiące wpływy 

z opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych . W rozdziale „Część oświatowa subwencji ogólnej 

dla jednostek samorządu terytorialnego" na podstawie informacji Ministerstwa Finansów zwiększa się plan 

dochodów i łączną kwotę 250 643,00 zł w związku z realizacją zadania wynikającego z zatrudnieniem 

nauczycieli pedagogów, pedagogów specjalnych, logopedów lub terapeutów pedagogicznych od 1 września 

oraz z przeznaczeniem na wynagrodzenia nauczycieli kontraktowych (zmiana w zakresie średniego 

wynagrodzenia dotychczasowego nauczycieli stażystów i kontraktowych). 

W rozdziale „Różne rozliczenia finansowe" zwiększa się plan dochodów o łączną kwotę 369 334,25 zł  

w związku z : 

- 149 922,89 zł- jest to kwota ostateczna przyznana Gminie Gołdap na podstawie decyzji Wojewody 

Warmińsko Mazurskiego - zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego za rok 2021; 

- 147 568,00 zł - są to środki na realizację zadań na rzecz pomocy Ukrainie oraz dostosowanie klasyfikacji do 

nowego rozporządzenia. 

W rozdziale „Rezerwy ogólne i celowe" zmienia się klasyfikację budżetową dostosowując  

do poprawnej klasyfikacji budżetowej na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego - zwrot 

części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego. W rozdziale  „Pozostała działalność” zmniejsza 

się plan dochodów o kwotę 934 383,92 zł - dokonuje się korekty klasyfikacji budżetowej,  

są to środki otrzymane przez Gminę Gołdap w roku 2021 na realizację przedsięwzięć w Szkole Podstawowej 

Nr 3 w Gołdapi oraz w Szkole Podstawowej Nr 5 w Gołdapi (Erasmus)- i tym samym zwiększa  

się przychody Gminy w roku bieżącym. W rozdziale "Zasiłki stałe", w rozdziale "Ośrodki Pomocy 

Społecznej", w rozdziale "Pozostała działalność" dokonuje się następujących zmian: 

- w rozdziale 85214 - zwiększa się plan dochodów o kwotę 200,00 zł - dostosowanie planu dochodów  

do faktycznie planowanych do wykonania; 

- w rozdziale 85219 - zwiększa się plan dochodów o kwotę 5 107,24 zł - dostosowanie planu dochodów  

do faktycznie planowanych do wykonania; 

- w rozdziale 85295 - zwiększa się plan dochodów o kwotę 15 257 160,00 zł - jest to oszacowana kwota  

na podstawie złożonych wniosków - dopłatę do węgla oraz zmiana klasyfikacji budżetowej na podstawie 

nowego rozporządzenia. W rozdziale 85395 "Pozostała działalność" dokonuje się zmiany klasyfikacji 

budżetowej na podstawie nowego rozporządzenia. W rozdziale 85495 "Pozostała działalność" dokonuje  

się zmiany klasyfikacji budżetowej na podstawie nowego rozporządzenia oraz zwiększa się plan dochodów  

o kwotę 2 600,00 zł z przeznaczeniem na pomoc na rzecz Ukrainie. W rozdziale 90005 "Ochrona powietrza 

atmosferycznego i klimatu" zwiększa się plan dochodów o kwotę 27 600,00 zł w związku z otrzymanymi 

środkami na realizację zadania "Czyste powietrze". W rozdziale 92195 "Pozostała działalność", w rozdziale 

92601 "Obiekty sportowe", w rozdziale 92604 "Instytucje kultury fizycznej" na wniosek Dyrektora Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Gołdapi dokonuje się urealnienia planowanych do wykonania dochodów.  

Zgłoszone zostały 2 autopoprawki  do przesłanych projektów uchwał: zwiększa się plan dochodów  

w rozdziale 75814 o kwotę 49 702,00 zł – są to środki z przeznaczeniem na pomoc dzieciom z Ukrainy  

w szkołach oraz w rozdziale 80195 zwiększa się plan dochodów o 79 972,00 zł – środki na realizacje 

przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę 2022”. Plan dochodów wraz z przedstawionymi autopoprawkami 

zwiększa się o kwotę 15 570 922,05 zł. 

Proponuje się zmiany w planie wydatków w rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”, w rozdziale 90015 

"Oświetlenie ulic, placów i dróg", w rozdziale 70005 "Gospodarka gruntami i nieruchomościami",  

w rozdziale 75095 '"Pozostała działalność" w rozdziale 92695 "Pozostała działalność" na wniosek Kierownika 

Wydziału WIK dokonuje się przesunięcia między §§ i rozdziałami dostosowując plan do rzeczywistych 

potrzeb jednostek pomocniczych: 1 527,26 zł - Sołectwo Kośmidry; 2 767,12 zł - Sołectwo Zatyki; 30 000,00 

zł - Sołectwo Galewice; 167,98 zł - Sołectwo Marcinowo; 2 055,12 zł- Sołectwo Siedlisko; 10 037,27 zł - 

Sołectwo Górne.Dodatkowo w rozdziale 60016 zwiększa się plan wydatków o kwotę 208 293,03 zł - są to 



środki które pozwolą na zabezpieczenie letniego utrzymania dróg - wzrost ceny za usługi. Źródłem pokrycia 

są środki uzyskane z rekompensaty za utracone dochody wspomniane w proponowanych zmianach w planie 

dochodów oraz środki z ostatecznego rozliczenia z wydatkowanych środków z Funduszu Sołeckiego za rok 

2021. W rozdziale 60017 „Drogi wewnętrzne”, w rozdziale 60095 "Pozostała działalność " , w rozdziale 92601 

"Obiekty sportowe" na wniosek Kierownika wydziału WIK dokonuje się następujących zmian: 

- w zadaniu inwestycyjnym "Rozbudowa przejść dla pieszych przy rondzie Kombatantów RP i Byłych 

Więźniów Politycznych w Gołdapi poprzez wykonanie oświetlenia oraz antypoślizgowych stref oczekiwania" 

zmniejsza się wydatków o kwotę 120,00 zł - jest to dostosowanie do realizacji inwestycji; 

- w zadaniu inwestycyjnym "Rozbudowa przejść dla pieszych przy skrzyżowaniu z ul. Słoneczną  

i ul. Żeromskiego w Gołdapi poprzez wykonanie oświetlenia oraz antypoślizgowych stref oczekiwania" 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 310,00 zł dostosowując do rzeczywistych potrzeb ( 120,00 zł z zadania 

wspomnianego wyżej oraz 190,00 zł z inwestycji " Przebudowa ulicy Różanej"); 

- w zadaniu inwestycyjnym "Przebudowa ulicy Różanej" zmniejsza się plan wydatków o kwotę 22 085,27 zł 

- jest to już inwestycja ukończona; 

- w zadaniu inwestycyjnym "Łącznik pieszo-rowerowy między ul. Konstytucji 3 Maja a ul. Wojska Polskiego" 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 9 595,27 zł - brakująca kwota wynikająca z przetargu niezbędna do 

zrealizowania tego zadania- są to środki z RFIL które Gmina Gołdap musi wykorzystać  

do końca 2022 roku.  

- w rozdziale 85219 - zwiększa się plan wydatków o kwotę 5 107,24 zł - dostosowanie planu dochodów  

do faktycznie planowanych do wykonania; 

- w rozdziale 85295 - zwiększa się plan wydatków o kwotę 15 257 160,00 zł - jest to oszacowana kwota  

na podstawie złożonych wniosków - dopłatę do węgla oraz zmiana klasyfikacji budżetowej na podstawie 

nowego rozporządzenia. 

W rozdziale 85395 "Pozostała działalność" dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej na podstawie nowego 

rozporządzenia. W rozdziale 85495 "Pozostała działalność" dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej na 

podstawie nowego rozporządzenia oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 2 600,00 zł  

z przeznaczeniem na pomoc na rzecz  Ukrainie. W rozdziale 92195 "Pozostała działalność", w rozdziale 92601 

"Obiekty sportowe", w rozdziale 92604 "Instytucje kultury fizycznej" na wniosek Dyrektora Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Gołdapi dokonuje się przesunięć między rozdziałami i paragrafami oraz zwiększa  

się plan wydatków o łączną kwotę 93 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację bieżących zadań. Zwiększenie 

wynika z wzrostu cen za towary usługi (energia elektryczna, energia cieplna itp.). Źródłem pokrycia są środki 

z uzyskanych dochodów w kwocie 75 464,20 zł, pozostałe środki zostaną pokryte przychodami stanowiącymi 

nadwyżkę z lat poprzednich. W rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe”, w rozdziale 80103 „Oddziały 

przedszkolne w szkołach podstawowych”, w rozdziale 80195 „Pozostała działalność”, w rozdziale 80106 

„Inne formy wychowania przedszkolnego”, w rozdziale 80104 "Przedszkola", w rozdziale 80149 "Realizacja 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego", w 

rozdziale 80150 " Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla 

dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych", w rozdziale 85404 "Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka" 

na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi, 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 5 w Gołdapi, Dyrektora Przedszkola Samorządowego Nr 1, Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Pogorzeli, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Grabowie w Gołdapi dokonuje się 

następujących zmian: 

- Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 229 240,99 zł  

(w tym 29 240,99 zł są to środki na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy, pozostała kwota stanowi 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące); 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 344 596,45 zł  

(w tym 72 246,45 zł są to środki na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy, pozostała kwota stanowi 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące); 

- Przedszkole Samorządowe Nr 1 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 11 874,99 zł  

są to środki na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy; 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 196 209,94 zł  

(w tym 9 606,94 zł są to środki na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy, pozostała kwota stanowi 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące); 

- Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 238 993,18 zł  

(w tym 9 793,18 zł są to środki na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy, pozostała kwota stanowi 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń, odprawy emerytalne, nagrody jubileuszowe oraz 

zadania bieżące); 



- Szkoła Podstawowa w Grabowie –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 9 375,24zł są to środki  

na realizację zadań na rzecz dzieci z Ukrainy; 

- Szkoła Podstawowa w Pogorzeli –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 86 000,00 zł są to środki 

przeznaczone na wypłatę wynagrodzeń nauczycieli. Źródłem pokrycia powyższych zmian są środki 

stanowiące zwiększony plan dochodów przeznaczony na realizację zadań związanych z pomocą na rzecz 

Ukrainy oraz środki z „rezerwy "oświatowej" i część z nadwyżki wypracowanej z lat poprzednich. Plan 

wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 16 830 669,42 zł. 

Zgłosiła autopoprawkę  do przesłanych projektach uchwał. W rozdziale 75412 zwiększa się plan wydatków o 

30 000,00 zł – środki na wypłatę ekwiwalentów pieniężnych strażakom OSP. Źródłem pokrycia są środki 

 z rozdziału 75023. W rozdziale 80195 zwiększa się plan wydatków o kwotę 49 702,00 zł – są to środki  

z przeznaczeniem na pomoc dzieciom z Ukrainy w szkołach oraz zwiększa się plan wydatków o 79 972,00 zł 

– środki na realizacje przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę 2022”.  

W zadaniu inwestycyjnym " Przebudowa drogi dojazdowej przy budynkach  

A. Krajowej 34 i 36" dokonuje się zmiany źródła pokrycia o kwotę 2 704,73 zł z środków własnych  

na środki z RFIL (Gmina Gołdap musi wykorzystać otrzymane środki do końca roku 2022); 

- w zadaniu inwestycyjnym "Budowa Zakładu Przyrodoleczniczego w Gołdapi wraz z rozbudową Promenady 

Zdrojowej" dokonuje się zmiany źródła pokrycia z środków RFIL na środki własne  

(12 300,00 zł) - nie zmienia się wartości zadania tylko źródło pokrycia tej kwoty w związku z tym, że Gmina 

musi wykorzystać środki otrzymane w 2021 roku do końca roku 2022. 

- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjny pn. :" Budowa pełnowymiarowej płyty piłkarskiej ze sztuczną 

nawierzchnią" i tym samy zwiększa się plan wydatków o kwotę 12 300,00 zł z przeznaczeniem  

na opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego do tego zadania. Źródłem pokrycia są środki  

z zrealizowanej inwestycji "Przebudowa ulicy Różanej". W rozdziale 90005 "Ochrona powietrza 

atmosferycznego i klimatu" oraz w rozdziale 75023 "Urzędy gmin" zwiększa się łącznie plan wydatków  

o kwotę 27 600,00 w związku z otrzymanymi środkami na realizację zadania "Czyste powietrze". Dodatkowo 

na wniosek kierownika wydziału GPO dokonuje się przesunięcia między rozdziałami  

i §§ o łączna kwotę 24 068,09 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb ( rozdział 70005 oraz rozdział 

71004 - oszczędność w wyniku rozstrzygniętego przetargu na opracowanie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla całego obszaru SSSE podstrefa Gołdap wraz z terenami przyległymi). 

W rozdziale 70007 „Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy” na wniosek Kierownika Wydziału 

WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę 324 000,00 zł - urealnienie planu wydatków w związku  

ze wzrostem cen. W rozdziale 75011 „Urzędy wojewódzkie”, w rozdziale 75075 "Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego" w rozdziale 75095 " Pozostała działalność"- zwiększa się plan wydatków o łączna 

kwotę 2 549,00 zł w związku z: 

- (75011) - zmiana klasyfikacji budżetowej zgodnie z nowym rozporządzeniem; 

- (75075) - 2 000,00 zł - są to środki pozyskane jako darowizna, która została przeznaczona na organizację 

Dożynek w Gminie Gołdap; 

- (75095) - zmiana klasyfikacji budżetowej zgodnie z nowym rozporządzeniem oraz zwiększenie planu 

dochodów o kwotę 549,00 zł- realizacja zadań na rzecz pomocy Ukrainie. 

W rozdziale 75109 „Wybory do rad gmin..” zwiększa się plan wydatków o kwotę 7 135,00 zł na podstawie 

Decyzji z przeznaczeniem na realizację wyborów uzupełniających do Rady Miejskiej. 

W rozdziale 92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” na wniosek Dyrektora Domu Kultury  

w Gołdapi zwiększa się plan wydatków o kwotę 270 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

statutowych Domu Kultury w Gołdapi. Zwiększenie wynika ze wzrostu cen za towary i usługi. W rozdziale 

80195 „Szkoły podstawowe.” na wniosek Kierownika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych dokonuje  

się przesunięcia między §§ dostosowując plan do klasyfikacji budżetowej oraz rzeczywistych potrzeb (awans 

zawodowy nauczycieli oraz nauczanie religii - porozumienie z miastem Olecko). W rozdziale 

90015„Oświetlenie ulic, placów i dróg” zwiększa się plan wydatków na zadaniu inwestycyjnym  

pn.: "Oświetlenie miejscowości Skocze (Fs Skocze 15 500,00 zł pozostałe środki Gminy). Zwiększenie wynika 

z kwoty która została zaproponowana w ofercie o kwotę. Źródłem pokrycia są środki z inwestycji pn.: 

"Budowa placu zabaw przy SP 5". W rozdziale 85154 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” zwiększa  

się plan wydatków o kwotę 58 740,50 zł - są to środki otrzymane od Naczelnika Urzędu Skarbowego  

w Bydgoszczy stanowiące wpływy z opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów. W rozdziale 85214 "Zasiłki 

stałe", w rozdziale 85216 "Ośrodki Pomocy Społecznej", w rozdziale 85295 "Pozostała działalność" dokonuje 

się następujących zmian: - w rozdziale 85214 - zwiększa się plan wydatków o kwotę 200,00 zł - dostosowanie 

planu dochodów do faktycznie planowanych do wykonania. Plan wydatków po wszystkich proponowanych 

zmianach zwiększa się o 16 960 343,42 zł. Plan wydatków po przedstawionych zmianach zwiększa  

się o 16 960 343,42 zł.  

 



Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku publicznego opuściła 

spotkanie – 11:09 

 

Przewodnicząca Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodnicząca Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Kierownik Wydziału OSS Pani Anny 

Podciborskiej o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania i przyznawania dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Gołdap. 

 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że w związku z rozstrzygnięciem 

nadzorczym Wojewody co do nieważności uchwały spowodowanej określeniem wejścia w życie z dniem  

1 września a jednocześnie ogłoszeniem poprzez formalny błąd wymagane jest kolejne podjęcie uchwały.  

W związku ze zmianami w ustawie – Karta Nauczyciela, wprowadzonymi z dniem 1 września 2022r. ustawą 

z dnia 5 sierpnia 2022 r. o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela oraz niektórych innych ustaw w zakresie awansu 

zawodowego nauczycieli, w tym wprowadzeniem zmian w art. 9a. ust. 1. – Karta Nauczyciela,  

w stopniu awansu zawodowego - nauczyciela nieposiadającego stopnia awansu zawodowego, zwanego dalej 

"nauczycielem początkującym", w uchwale zmienia się kwotę bazową.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatków nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Gołdap. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

6) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Kierownik Wydziału OSS Pani Anny 

Podciborskiej o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru zajęć 

niektórym nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest                                                    

Gmina Gołdap oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin. 

 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że podjęta uchwała w tym zakresie również 

została uchylona przez Wojewodę. Art. 42 ust. 7 pkt 3b ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r – Karta Nauczyciela 

zobowiązuje organ prowadzący do określenia w drodze uchwały tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów specjalnych. Obecnie obowiązujące przepisy prawa miejscowego nie uwzględniają 

stanowiska pedagoga specjalnego, które zostało wprowadzone Kartą Nauczyciela i będzie obowiązywało od 

1 września 2022 roku.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia wymiaru zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w szkołach  



i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gołdap oraz zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

7) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Sekretarz Gminy Pani Anny Rawinis  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do procedury wspólnej obsługi w wybranym 

zakresie placówkom oświatowym Gminy Gołdap zaliczanym do sektora finansów publicznych. 

 

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis powiedziała, że projekt uchwały jest pokłosiem uchwały intencyjnej. 

Proponuje się wprowadzenie z dniem 1 stycznia 2023 r. wspólną obsługę w wybranym zakresie dla 6 jednostek 

organizacyjnych Gminy Gołdap zaliczanych do sektora finansów publicznych jako jednostki obsługiwane: 

Szkoła Podstawowa Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Mikołaja Kopernika w Gołdapi,  Szkoła 

Podstawowa Nr 2 im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 3 im. Tadeusza 

Kościuszki w Gołdapi, Szkoła Podstawowa Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi, Szkoła Podstawowa w 

Pogorzeli, Szkoła Podstawowa im. Michała Kajki w Grabowie, Przedszkole Samorządowe Nr 1 w Gołdapi. 

Ustanawia się Urząd Miejski w Gołdapi jako jednostkę obsługującą. Zgłosiła autopoprawkę do wcześniej 

przedłożonego projektu uchwały w §3 polegający zmianie zapisu zakresu. W ramach wspólnej obsługi 

jednostek obsługiwanych powierza się Urzędowi Miejskiemu w Gołdapi w całości obowiązki w zakresie: 

prowadzenia obsługi finansowo - księgowej, rachunkowości, sprawozdawczości i centralizacji podatku VAT, 

prowadzenia obsługi kadrowo – płacowej,  prowadzenia obsługi BHP, powadzenia obsługi prawnej, 

prowadzenia obsługi ochrony danych osobowych. z art. 10a pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, gmina może zapewnić wspólną obsługę, w szczególności administracyjną, finansową i 

organizacyjną dla wszystkich lub wybranych jednostek organizacyjnych gminy. Art. 10 b ust. 1 ww. ustawy 

określa, że wspólną obsługę mogą prowadzić urząd gminy, inna jednostka organizacyjna gminy lub jednostka 

organizacyjna związku międzygminnego, zwane dalej „jednostką obsługującą”. Rada gminy, w przypadku 

organizacji wspólnej obsługi gminnych jednostek organizacyjnych, określa w drodze uchwały, w 

szczególności: 1) jednostki obsługujące; 2) jednostki obsługiwane; 3) zakres obowiązków powierzonych 

jednostkom obsługującym w ramach wspólnej obsługi. Zgodnie z art. 10c ust. 1 ww. ustawy zakres wspólnej 

obsługi nie może obejmować kompetencji kierowników jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych do dysponowania środkami publicznymi oraz zaciągania zobowiązań, a także sporządzania i 

zatwierdzania planu finansowego oraz przeniesień wydatków w tym planie. Stosownie do art. 53 ust 5 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, kierownik jednostki obsługującej, o której mowa w art. 10 

b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, jest odpowiedzialny za gospodarkę finansową 

oraz rachunkowość i sprawozdawczość jednostek obsługiwanych. Stosownie do art. 54 ust. 2 a wyżej 

przywołanej ustawy, jeżeli w ramach wspólnej obsługi, o której mowa w art. 10a ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym, jednostka obsługująca zaliczana do sektora finansów publicznych zapewnia 

realizację zadań głównego księgowego jednostki sektora finansów publicznych przez osobę spełniającą 

wymogi przewidziane dla głównego księgowego, w jednostce obsługiwanej nie zatrudnia się głównego 

księgowego.  Burmistrz Gołdapi proponuje utworzenie wspólnej obsługi dla jednostek oświatowych Gminy 

Gołdap w zakresie opisanym w uchwale.  Obecnie w jednostkach oświatowych gminy Gołdap zatrudnionych 

jest:  

- 7 osób na stanowisku głównego księgowego (+inne zadania takie jak: 1 osoba: + kadry i płace, 

4 osoby + płace) łącznie na 5,45 etatu.  

- 2 osoby na stanowisku ds. kadr i płac i 1 osoba na stanowisku ds. kadr – łącznie 3 etaty.  

- 3 osoby na stanowiskach zajmujących się w części etatu kadrami i/lub płacami i/lub BHP i/lub IOD oraz 

innymi zadaniami.  

Ponadto w tych jednostkach gminnych na wyżej wskazanych stanowiskach, pracują osoby w wieku 

przedemerytalnym lub emeryci. Dodatkowo, przy obecnym ulokowaniu obsługi finansowej w każdej  

z jednostek, jest mniejsza możliwości skutecznej i bieżącej kontroli prawidłowości gospodarki finansowej jak 

również obsługi kadrowo – płacowej tych jednostek przez podmiot odpowiedzialny za tą gospodarkę tj. 

Burmistrza, a tym samym właściwego wykonywania kontroli zarządczej. Planowanym jest, że nowo tworzona 

komórka obsługująca jednostki znajdzie się w strukturze organizacyjnej Urzędu Miejskiego  

w Gołdapi, a stanowić ją będą pracownicy zatrudnieni obecnie na stanowiskach głównych księgowych oraz 

osoby zajmujące się kadrami i płacami w jednostek przewidzianych do wspólnej obsługi. Planowana docelowa 



struktura tej komórki organizacyjnej to: 1 etat - kierownik, 3 etaty - księgowej, 

2 etaty - pracownika ds. kadr i płac oraz zlecenie BHP i zlecenie IOD. Obsługa prawna planowana jest jako 

zlecenie firmie zewnętrznej razem z obsługą prawną UM w Gołdapi. Pracownikom zatrudnionym w ww. 

komórce organizacyjnej zapewnione zostaną warunki pracy na stanowiskach w budynku Urzędu Miejskiego 

w Gołdapi. Dodatkowym argumentem przemawiającym za utworzeniem wspólnej obsługi finansowo-

księgowej oraz kadrowo-płacowej dla gminnych jednostek oświatowych jest docelowe przejście  

na ujednoliconą wersję oprogramowania i systemów. Rozwiązanie przedstawione w przedłożonym projekcie 

uchwały spowoduje lepsze zarzadzanie finansami publicznymi poprzez zorganizowanie na początek wspólnej 

obsługi w zakresie przedstawionym w uchwale a w przyszłości systematyczne poszerzanie zakresu obsługi 

wspólnej np. o wspólne zakupy, wspólne zamówienia publiczne, itd., Planowanym jest, że wspólna obsługa 

gminnych oświatowych jednostek organizacyjnych rozpocznie się od 1 stycznia 2023 r.  

a w przyszłości także dla pozostałych jednostek gminnych.  Reasumując, wprowadzenie wspólnej obsługi dla 

wskazanych w projekcie uchwały oświatowych jednostek organizacyjnych, zapewni między innymi: 

stabilność kadry, bieżącą kontrolę wydatkowania środków publicznych i gospodarki finansowej  

w jednostkach obsługiwanych i właściwe wykonywanie kontroli zarządczej w tym zakresie, niższe koszty 

organizacji stanowisk pracy w jednym miejscu, tj. jeden system komputerowy, jeden system obsługi prawnej, 

mniejsza liczba szkoleń księgowych itp., podstawy i doświadczenie do zbudowania w przyszłości gminnego 

centrum usług wspólnych obejmującego wszystkie jednostki organizacyjne gminy Gołdap, które jest 

pożądanym, uzasadnionym ekonomicznie rozwiązaniem, już stosowanym w wielu miastach i gminach.  

Dyrektor CUW Pani Marta Żylińska powiedziała, że CUW jest zaciągnięty z sektora prywatnego  

ze względu na redukcję kosztów. W początkowych etapach nie ma spektakularnych efektów. Pierwszym 

krokiem do tworzenia zmiany w kierunku poszukiwania oszczędności jest utworzenie CUW-u. Obsługuje  

12 różnych jednostek w pełnym zakresie – finanse, informatyka, zamówienia publiczne. Przy wystąpieniu 

problemu jest on rozwiązywany nie przez jedną osobę a pięć. Przepisy zmieniają się, ciężko być na bieżąco  

i czasami wymagają konsultacji z innymi np. kadrowymi. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy jest już wybrany system wspólny, czy będą 

przeszkolone osoby w nowym systemie, jaki jest koszt zakupu sprzętu i oprogramowania na poczet CUW, czy 

to będzie całkowicie nowe oprogramowanie czy też rozszerzenie istniejącego oprogramowania. Zapytał Pani 

Marty Żylińskiej, ile czasu zajęło wdrożenie oprogramowana i jakie zostały poniesione koszty. 

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis powiedziała, że będzie wybrany system który przeważa  

w jednostkach organizacyjnych – RESPONS. Jeżeli użytkowany sprzęt komputerowy nie będzie zdatny  

do dalszego użytkowania będzie brany pod uwagę zakup sprzętu komputerowego z określonymi parametrami. 

Pod uwagę trzeba również wziąć doposażenie urzędu.  

 Dyrektor CUW Pani Marta Żylińska powiedziała, że zakup sprzętu jak również oprogramowania  

to pewien proces. W każdej szkole pracowano na innym systemie ale został wybrany jeden, który przeważał 

w większości jednostek. Na początku to jest ciężka praca aby w jeden system wprowadzić dane wszystkich 

zatrudnionych osób. Przy dobrej współpracy i chęci uda się to zrobić. Nie pamięta kosztów poniesionych   

na systemy, gdyż system był cały czas rozszerzany. Każde wdrożenie niesie za sobą ryzyko niepowodzenia. 

W Olsztynie zostało przyjęte utworzenie CUW  ale nie można było znaleźć lokalu. W tym przypadku miejsce 

jest znane i nie powinno być problemów.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, co realnie da ujednolicony system i ile szkół ma proponowany program.  

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis odpowiedziała, że księgowe będą znajdować się w jednym miejscu 

co pozwoli na przepływ danych między nimi, np. przy wprowadzanych zmianach w przepisach.  

W większości szkół jest wspomniany system „RESPONS”, który jest nowszą wersją systemu „Puma”. System 

„Puma” jest obsługiwany przez 4 jednostki, natomiast kadry i płace są w 3 jednostkach. Systemy ujednolicone 

będą usprawniać pracę.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że będzie jednolita polityka rachunkowości to musi być 

jednolity program finansowo-księgowy, jeden plan kont, jedna budowa całych finansów jednostek, które się 

kończą sprawozdaniem finansowym.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

zapytała, ile czasu zajmie przystosowanie, przeszkolenie ludzi do pracy w ujednoliconych systemach.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że zgodnie ze wskazaniami w projekcie wszystko 

rozpocznie się z dniem 1 stycznia 2023 r.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że wg niej jest to nierealne.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radna wskazała swoje wątpliwości celem wsparcia 

wdrażania CUW. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta Anuszkiewicz 



zwróciła się o przedstawienie analizy pod względem ilości księgowych w szkołach, kosztów utrzymania 

księgowych w szkołach oraz w przypadku utworzenia CUW. Zapytała o doposażenie miejsca CUW,  

czy komputery ze szkół się nadają i czy przejdą wraz z pracownikami, czy też zostaną w szkołach  

ze względu na to, że to było z budżetu jednostek. Zapytała, jaki będzie koszt przygotowania pomieszczenia 

dla potrzeb CUW. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że nie dostał odpowiedzi w sprawie wskazania 

wątpliwości radnej.  

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis powiedziała, że nie mówiła o oszczędnościach finansowych  

na początku, gdyż zamysł CUW jest taki, że póki uchwała nie zostanie podjęta nie mogą być formalnie 

wykonywane żadne ruchy. Po zanonimizowaniu mogą być przekazane kwoty wynagrodzeń.   

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że ujednolicenie spowoduje mniej rąk potrzebnych  

do pracy co wiąże się z tym, że osoba przechodząca na emeryturę nie będzie wymagała uzupełnienia etatu  

i przestoju pracy. 

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis powiedziała, że były przeprowadzone rozmowy z osobami których to 

dotyczy, pytaliśmy się o to, czy są zainteresowani przejściem do CUW. Nie wiadomo ile tak naprawdę zasili 

CUW stąd nie mówi się o oszczędnościach w danym obszarze. Jakby przeszły wszystkie osoby  

to miesięczny koszt wynosiłby 54 300,00 zł. Były sporządzane wstępne wyliczenia w sprawie kosztów 

przygotowania miejsca/stanowisk dla CUW – ujednolicony system księgowy, licencja do modułów – 

37 000,00 zł; serwer – 20 000,00 zł; wyposażenie – w zależności od pomieszczenia – ok. 50 000,00 zł.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, by spojrzeć na CUW pod kątem szybszego działania  

w razie błędu, ujednolicenie systemów oraz większy nadzór nad finansami, np. zakupy.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, by przesłać analizę w formie tabelarycznej  

ze wskazaniem, ile obecnie jest zaangażowanych osób w obsługę kadrową, kwoty brutto obecnie oraz 

symulację w następnym roku ze wszystkimi pochodnymi.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Pani Zofia 

Syperek dołączyła do spotkania – godz. 12:20. 

 

Członkowie Komisji Pan Marian Chmielewski oraz Pan Zbigniew Mieruński zwrócili się  

o przedstawienie opinii dyrektorów szkół w tej sprawie.  

Dyrektorzy Szkół Podstawowych oraz Dyrektor Przedszkola Samorządowego wyrazili pozytywną opinię i 

nie wnieśli uwag do tworzenia CUW. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że prosi o informację do sesji czy firma będzie 

możliwość wdrożenia oprogramowania/systemu do 1 stycznia 2023 r.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że skoro jest podany czas funkcjonowania CUW  

to musiały być przeprowadzone rozmowy z osobami zajmującymi się proponowanym systemem,  

by zorientować się o możliwości wdrożenia.  

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis powiedziała, że są przeprowadzone rozmowy i przed sesją przedstawi 

wstępne dane.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do procedury wspólnej obsługi w wybranym zakresie placówkom oświatowym Gminy Gołdap 

zaliczanym do sektora finansów publicznych; 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 1 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Sekretarz Gminy Pani Anna Rawinis spytała osób wstrzymujących się od głosu, czy przygotować jakieś 

dodatkowe informacje, które pomogą w podjęciu decyzji.  

Poszczególni członkowie Komisji poprosili o odpowiedzi na pytania zadane podczas omawiania projektu 

uchwały.  

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis opuściła spotkanie – godz. 12:51 

8)  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Zastępcy Burmistrza Pani Joanny 

Łabanowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap  

do Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich Samorządów Pogranicza". 



 

Zastępca Burmistrza Pani Joanna Łabanowska powiedziała, że w celu wszechstronnego rozwoju obszaru 

gmin graniczących z Obwodem Kaliningradzkim oraz inicjowania i realizacji kompleksowych przedsięwzięć 

rozwojowych jak również określenia wspólnej polityki rozwoju obszaru funkcjonalnego tworzonego przez 

Partnerów 27 stycznia 2020 roku powołano Stowarzyszenie Warmińsko – Mazurskich Gmin Pogranicza.  

Nr KRS 0000821984. W skład stowarzyszenia wchodzą między innymi gminy: Braniewo, Lelkowo, Górowo 

Iławeckie, Sępopol, Barciany, Srokowo, Budry, Banie Mazurskie i Dubeninki, a siedzibą stowarzyszenia  

są Barciany. Kolejne samorządy planują przystąpienie do stowarzyszenia z chwilą uzyskania zgód rad gmin, 

są to: m.in. Bartoszyce, Węgorzewo. Przystąpienie do stowarzyszenia jest szansą dla gmin na pozyskiwanie 

funduszy zewnętrznych przeznaczonych na rozwój terenów przygranicznych. Celem stowarzyszenia jest 

wzmocnienie pozycji gmin graniczących z Federacją Rosyjską na arenie lokalnej, wojewódzkiej, krajowej  

i międzynarodowej w zakresie gospodarczym, ekonomicznym i społecznym, a także kulturalnym  

i sportowym. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński wyraził zadowolenie z przystąpienia do danego stowarzyszenia.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich Samorządów 

Pogranicza".  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

9) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Architekt Miejskiego Pani Agnieszki 

Augustynowicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap. 

 

Architekt Miejski Pani Agnieszka Augustynowicz powiedziała, że podstawowym celem prac nad zmianą 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap było 

wprowadzenie zmian w zakresie polityki przestrzennej samorządu dotyczącej terenów objętych wnioskami  

o zmianę zasad zabudowy i zagospodarowania. Zmianą studium, zgodnie ze złożonymi wnioskami objęto  

4 tereny, wprowadzając zmiany w polityce przestrzennej gminy dotyczące zasad zabudowy  

i zagospodarowania terenów: 

− dla terenu położonego przy ul. Stadionowej w Gołdapi, oznaczonego w dotychczas obowiązującym 

studium jako „tereny istniejącej działalności gospodarczej” wprowadzono zmianę kategorii  

na „tereny wielofunkcyjne o wysokiej intensywności”, umożliwiając wprowadzenie w przyszłości funkcji 

mieszkaniowej, 

− dla terenów położonych przy ul. Jeziorowej i Promenadzie Zdrojowej w Gołdapi, oznaczonego  

w dotychczas obowiązującym studium jako „tereny usługowe” wprowadzono zmianę kategorii  

na „tereny zalesieni”, zgodnie z wnioskiem nadleśnictwa, 

− terenów położonych pomiędzy ul. Stadionową i Promenadą Zdrojową w Gołdapi, oznaczonych  

w obowiązującym studium jako tereny usługowe, w związku ze zmianą granic strefy A ochrony 

uzdrowiskowej wprowadzono zmianę kategorii na „tereny wielofunkcyjne o niskiej intensywności”, 

umożliwiając wprowadzenie w przyszłości funkcji mieszkaniowej, 

− terenu położonego przy ul. Stadionowej, przy przecięciu z rzeką Gołdapą, oznaczonego  

w dotychczas obowiązującym studium jako tereny istniejącej działalności gospodarczej, wprowadzono 

zmianę kategorii na „tereny wielofunkcyjne o niskiej intensywności”, umożliwiając wprowadzenie  

w przyszłości funkcji mieszkaniowej, 

− dla terenów położonych przy wschodniej granicy miasta Gołdap, pomiędzy wsią Botkuny  

i Jabramowo, oznaczonego w dotychczas obowiązującym studium, jako „tereny rolniczej przestrzeni 

produkcyjnej” wprowadzono dwie propozycję nowego przebiegu drogi wojewódzkiej nr 651, łączącej 

obwodnicę Gołdapi w ciągu drogi krajowej DK 65, 

Ponieważ obowiązujące Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Gołdap, uchwalone w 2015 r. nie zawierało analizy zapotrzebowania na tereny zabudowy o różnych 

funkcjach, w tym o funkcji mieszkaniowej, uwzgledniającej prognozę demograficzną miasta i gminy   

do roku 2030 oraz analizy chłonności terenów już zabudowanych, terenów wyznaczonych w planach 

miejscowych, a także terenów wyznaczonych w obowiązującym studium, w trakcie prac planistycznych 



sporządzono bilans, który był podstawą rozstrzygnięć w zakresie terenów objętych zmianą. Obecne kierunki 

rozwoju tej części miasta (przyjęte uchwałą z 2015 r.) jako tereny wielofunkcyjne o niskiej intensywności  

i tereny usługowe nie stoją w sprzeczności z zamierzeniami zgłoszonymi w uwadze. Należy wyjaśnić,  

że w Studium określa się kierunki rozwoju przestrzennego, które zostają doprecyzowane w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Rozwiązanie przyjęte w mpzp nie mogą być sprzeczny  

z ustaleniami studium. Przyjęte w studium rozwiązania umożliwiają zaprojektowanie zarówno terenów 

zabudowy mieszkaniowej, jak i usługowej, ale również terenów rekreacyjnych i sportowych, w tym zieleni 

urządzonej w ramach projektowanego osiedla o charakterze ekstensywnym. Zgodnie z ustaleniami obecnie 

obowiązującego Studium działka objęta uwagą zlokalizowana jest w obszarze oznaczonym jako „tereny 

działalności gospodarczej”, które należy rozumieć jako zabudowę związaną z produkcją, przetwórstwem, 

usługami rzemieślniczymi, handlem, innymi usługami oraz zabudowę magazynową i składową, a także 

towarzyszącą infrastrukturę techniczną i komunikację (Kierunki – str. 6). W studium nie oznaczono na tych 

terenach obszarów występowania kruszyw naturalnych. W trakcie trwania procedury opracowania Studium 

nie były w tej sprawie składane żadne wnioski, pomimo że składający uwagę już w 2021 roku dysponował 

projektem robót geologicznych. Zgodnie z art. 10 ust 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym w studium uwzględnia się uwarunkowania wynikające w szczególności z (pkt 11) 

występowania udokumentowanych złóż kopalin, zasobów wód podziemnych oraz udokumentowanych 

kompleksów podziemnego składowania dwutlenku węgla, (pkt 12) występowania terenów górniczych 

wyznaczonych na podstawie przepisów odrębnych. przedstawione przez składającego uwagę dokumenty 

(dowody) nie wskazują na wypełnienie żadnego z podanych wyżej warunków. Do momentu wyłożenia 

projektu studium do publicznego wglądu nie został dla działki objętej wnioskiem ustanowiony obszar górniczy 

i teren górniczy. Również opisane w uwadze złoże kruszyw naturalnych nie funkcjonuje  

w ewidencji złóż kruszyw naturalnych. Nie została również wydana koncesja na eksploatację złoża. Zgodnie 

z ustawą nie ma zatem podstaw do wprowadzenia do studium informacji dotyczących złoża lub terenu 

górniczego. Dopiero po spełnieniu tych warunków możliwe będzie sporządzenie częściowej zmiany Studium 

i zaktualizowanie wykazu złóż i terenów górniczych. przypomnieć należy, że w 2019 r. Wojewoda Warmińsko 

– Mazurski Zarządzeniem Zastępczym z dnia 31 maja 2019 r. w sprawie wprowadzenia obszarów 

udokumentowanych złóż kopalin przeprowadził aktualizację Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Gołdap w tym zakresie. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, jakich kopalin dotyczy wniosek.  

Architekt Miejski Pani Agnieszka Augustynowicz odpowiedziała, że chodzi o żwir przy strefie SSSE.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie nieuwzględnienie uwagi  

nr 1 w załączniku nr 2 projektu uchwały.  

W głosowaniu jawnym Komisje nie uwzględniły uwagi nr 1 w załączniku nr 2 projektu uchwały. 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie nieuwzględnienie uwagi nr 2  

w załączniku nr 2 projektu uchwały.  

W głosowaniu jawnym Komisje nie uwzględniły uwagi nr 2 w załączniku nr 2 projektu uchwały. 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za,  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

11) 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego nad rzeką Gołdapą pomiędzy ulicami: Generała 

Sikorskiego, Różaną  i Lipową w Gołdapi. 

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że jest to kolejne podejście do danego 

tematu, projekt uchwały jest taki sam i poprosiła o ewentualne pytania. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że w ostatnim czasie wraz z radną Wiolettą 

Anuszkiewicz kontaktowali się z PWiK oraz Wodami Polskimi. W dniu 2.09.2022 r. otrzymał pismo z PWiK 

z informacją, że do końca 2022 r.  zostanie opracowana analiza ujęć wodnych na terenach objętych 

proponowanym planem zagospodarowania przestrzennego. 

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że plan jest opracowywany  

na aktualnych dokumentach a nie domniemaniach.   

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że ustawa Prawo Wodne zmieniła się całkowicie  

i zdaniem radnego, wykonanie analizy przez PWiK jest zasadne, gdyż 63 m od źródła będzie zabudowa 

mieszkaniowa. Dodał, że do 3m w dół ziemia jest niestabilna a miejscowym planie wskazane jest wykonanie 

drogi przez dany teren. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko opuściła spotkanie – 13:34 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że PWiK nie ma aktów wykonawczych  

i do końca roku nie ma  możliwości wykonania wspomnianej analizy.   

Architekt Miejski Pani Agnieszka Augustynowicz dodała, że Wody Polskie otrzymały przedstawiony plan 

zagospodarowania i nie wniosły uwag.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że tylko 1 Komisja nie zaopiniowała danego 

projektu uchwały i tylko ona będzie brała udział w głosowaniu.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie nieuwzględnienia uwagi nr 1 

zawartej w załączniku nr 2 projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego nad rzeką Gołdapą pomiędzy ulicami: Generała Sikorskiego, Różaną  

i Lipową w Gołdapi.  

W głosowaniu jawnym Komisja uwzględniła uwagę nr 1 w załączniku nr 2 projektu uchwały. 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 1za, 2 przeciw 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie nieuwzględnienia uwagi nr 2 

zawartej w załączniku nr 2 projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego nad rzeką Gołdapą pomiędzy ulicami: Generała Sikorskiego, Różaną  

i Lipową w Gołdapi. 

W głosowaniu jawnym Komisja uwzględniła uwagę nr 2 w załączniku nr 2 projektu uchwały. 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki –2 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Do pkt 6 

Brak wolnych wniosków 

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała                Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                           Wioletta Anuszkiewicz 


